

《《长安三万里》将于周六上映，一起梦回长安吧！》

As an epic which brings back to life some of the most iconic poets from the Tang Dynasty (618-907), on July 2, the highly anticipated animated movie Chang'an held its premiere in what was once its namesake city, now known as Xi'an, the provincial capital of Shaanxi province.

7月2日，备受期待的动画电影《长安三万里》在陕西省省会西安市(原名长安)举行了首映式，这部史诗般的电影将唐朝(618-907)最具代表性的诗人带回了现实。

Produced by Light Chaser Animation, a Beijing-based animated studio known for its focus on tales inspired by traditional culture and mythology, the film is scheduled for a nationwide release on Saturday.

这部电影由总部在北京的追光动画制作，计划在周六全国上映。追光动画专注于制作传承传统文化和神话为主题的作品而闻名

With a runtime of 168 minutes — the longest of any Chinese animated movie to date — Chang'an chronicles the decades-long friendship of Li Bai, arguably the country's most beloved poet, and Gao Shi, his close friend and a renowned poet in his own right, amid the dynasty's transition from peak prosperity to the turmoil caused by the rebellion led by An Lushan, once one of Emperor Xuanzong's most favored generals.

《长安》时长为168分钟，是迄今为止最长的一部中国动画电影中，它记录了中国最受喜爱的诗人之一李白，与他的密友高适在唐朝由全盛时期转入因安禄山领导的叛乱而引起的动荡时期中，几十年的友谊故事。高适也是唐朝的一位著名诗人，曾是玄宗最宠爱的将军之一。

Xie Junwei, who co-directs the movie with Zou Jing, says that he made multiple trips to Xi'an in search of inspiration during the creative process, revealing that the figurines and ancient paintings exhibited at the Shaanxi History Museum provided them with invaluable ideas for the film.

与邹静共同执导这部电影的谢俊伟表示，，在创作过程中他多次前往西安寻找灵感，并透露陕西历史博物馆展出的雕塑和古画给他们提供了宝贵的创作思路。

As of Saturday, the movie had grossed over 27 million yuan (\$3.7 million), topping the country's presale box office.

截至周六，该电影票房收入已超过2700万元(约合370万美元)，居全国预售票房榜首。

